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Informace z úřadu městyse 
 

 

✓ OBECNĚ ZÁVAZNÉ VYHLÁŠKY (OZV) MĚSTYSE  

 

OZV č. 2/2020 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, 

sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů, která 

nabyla účinnosti 1. 1. 2021 a jejíž vydání řeší zánik sběrného místa u Úřadu 

městyse a zároveň vznik nového sběrného místa na parkovišti u kulturního 

domu a rozšíření sběrného místa u č.p. 80 v Českých Heřmanicích.  

OZV č. 1/2021 o nočním klidu, která začne platit v polovině března. 

Předmětem této je stanovení výjimečných případů, při nichž doba nočního klidu 

nemusí být dodržována. Informace o konkrétním termínu konání těchto akcí 

bude zveřejněna úřadem městyse na úřední desce minimálně 5 dnů před datem 

konání. Více na www.ceskehermanice.cz v sekci Úřad – vyhlášky a nařízení. 

 

Z-BOX NOVĚ I U NÁS! SAMOOBSLUŽNÉ VÝDEJNÍ MÍSTO 

ZÁSILKOVNY. 

 

Na únorovém jednání ZM bylo schváleno rozšíření 

služeb v našem městysu. Společnost Zásilkovna s.r.o. zde 

umístí svůj Z-BOX – bezkontaktní samoobslužné výdejní 

místo, na které si můžete nechat doručit své zásilky. 

Umístěn bude vedle sběrného místa na parkovišti naproti 

kulturnímu domu v měsíci dubnu a během 14 dnů bude 

zprovozněn. O přesném datu zprovoznění Vás budeme 

informovat na webových a facebookových stránkách 

městyse. 

 

HODINA ZEMĚ 2021 

 

Protože i my si uvědomujeme, že čerstvý vzduch, čistá voda a zdravé 

potraviny nejsou již samozřejmostí, ale že jsou ohroženy probíhající změnou 

klimatu způsobenou zejména používáním fosilních paliv – uhlí, ropy, zemního 

plynu, a důsledkem čehož je i extrémní počasí, tak jsme se rozhodli i letos 

připojit k akci Hodina země 2021 - Celosvětová událost na ochranu životního 

prostředí s důrazem na ochranu klimatu. Jako symbolické gesto souhlasu s touto 

událostí, bude v sobotu 27. 3. na 1 hodinu v čase 20.30 - 21.30 hod. zhasnuto 

veřejné osvětlení v Českých Heřmanicích i ve všech místních částech a 

osvětlení kostela sv. Jakuba v Českých Heřmanicích. 

http://www.ceskehermanice.cz/
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PŘESUN SBĚRNÉHO MÍSTA A ROZŠÍŘENÍ ODSTAVNÉ PLOCHY 

PRO KONTEJNERY V ČESKÝCH HEŘMANICÍCH 

Začátkem března došlo k přesunu sběrného místa od Úřadu městyse na 

nově vybudované místo na parkovišti u kulturního domu. Důvodem přemístění 

byla jeho lepší dostupnost, a hlavně 

možnost vybudování oplocené plochy, 

abychom se všichni nemuseli dívat na 

ten neustálý nepořádek v okolí 

kontejnerů, který k budově úřadu 

rozhodně nepatří. Ze stejných důvodů 

bylo toto místo již 2x přemístěno (od 

Přidružené výroby a od školy). Dále 

bychom Vás chtěli informovat o 

rozšíření sběrného místa na „Pazderně“ u čp. 80, kde bylo místo pouze na 

kontejner pro bioodpad. Nově tam jsou umístěny kontejnery pro tříděné odpady. 

Obě sběrná místa byla vybudována s podporou Pardubického kraje. 

 

UVOLNĚNÁ PRACOVNÍ POZICE 

 

Městys České Heřmanice hledá zaměstnance na HPP na pozici technický 

pracovník/pracovnice s možným nástupem od 1. 4. 021, mzda 125 Kč/hod. po 

zdanění a další benefity. Podmínka řidičský průkaz skupiny B, T (výhodou 

skupina C). Více informací: starosta Pavel Eliáš tel.: 724 186 294, email: 

urad@ceskehermanice.cz. 

-pe a pl-                                                                                       

mailto:urad@ceskehermanice.cz
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Telegrafické zprávičky z jednání zastupitelstva 
 

Dne 24. 11. 2020: 

 

ZM předalo Jaroslavu Marcalovi nar. 1996, České Heřmanice na základě 

§ 56 odst. 2 zák. č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a o změně 

některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů, Osvědčení o zvolení členem 

zastupitelstva městyse České Heřmanice. ZM v souladu s § 72 a § 84 odst. 2 

písm. n) zákona o obcích mu stanovuje odměnu za výkon funkce neuvolněného 

člena zastupitelstva městyse ve výši 1.200 Kč měsíčně před zdaněním. 

ZM zvolilo předsedu kontrolního výboru J. Marcala a členy kontrolního 

výboru T. Pánka a J. Hudečka. 

ZM zvolilo předsedu likvidační komise J. Marcala a členy likvidační 

komise T. Pánka a J. Hudečka. Dále ZM mění složení inventarizačních komisí.  

ZM schválilo:  

• předložený plán inventur na rok 2020 

• cenovou nabídku od společnosti ACP Engineering s.r.o., Choltice u 

Pardubic na dodávku a montáž vzduchotechnického zařízení do kuchyně 

MŠ České Heřmanice ve výši 75.350,33 Kč vč. DPH a stavebních a 

elektro prací 

• cenovou nabídku od společnosti Sefir s.r.o., Zlonín na rekonstrukci 

vnitřních rozvodů inženýrských sítí a obkladačských prací v kuchyni MŠ 

České Heřmanice v celkové ceně 86.437 Kč vč. DPH 

• nejnižší cenovou nabídku od společnosti Sefir s.r.o., Zlonín na realizaci 

akce Výstavba odstavných ploch pro kontejnery na tříděný odpad ve výši 

384.914 Kč vč. DPH 

• dodatek č. 2 k nájemní smlouvě ze dne 30. 4. 2019 uzavřené s J. 

Coufalem, Chotěšiny, kterým se prodlužuje doba nájmu pozemku městyse 

p. č. 21/4 v k.ú. České Heřmanice do 31. 12. 2021 

• cenovou nabídkou JUDr. I. Drahošové, Vysoké Mýto na vyhotovení kupní 

smlouvy na koupi st. pozemku č. 58 v k.ú. Chotěšiny ve výši 1.800 Kč 

• cenovou nabídkou společnosti JASTA CZ s.r.o., Ústí nad Orlicí na podání 

a administraci žádosti o dotaci na akci Modernizace Centra 

volnočasových aktivit v Českých Heřmanicích z podprogramu 
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Ministerstva pro místní rozvoj ČR – Podpora obnovy a rozvoje venkova 

117D8210 v celkové ceně 40.000 Kč 

• cenovou nabídku společnosti Elmont-invest s.r.o., Žďár n. Sázavou na 

zpracování projektové dokumentace k realizaci osvětlení víceúčelového 

hřiště v rámci akce Modernizace Centra volnočasových aktivit v Českých 

Heřmanicích v ceně 24.200 Kč s DPH 

• podání žádosti o dotaci na akci Modernizace Centra volnočasových 

aktivit v Českých Heřmanicích (výměna sítí na víceúčelovém hřišti, 

vybudování osvětlení víceúčelového hřiště a výměna herních prvků na 

dětském hřišti) z podprogramu Ministerstva pro místní rozvoj ČR – 

Podpora obnovy a rozvoje venkova 117D8210 v celkové ceně cca 

600.000 Kč s možností 80% dotace 

• nabídku společnosti Vezeko s.r.o., Hradec Králové na koupi přívěsného 

vozíku Spectrum B 08.25 ZN s plachtou pro JSDHO Netřeby v ceně 

65.755,03 Kč s DPH 

• nákup 80 ks kalendářů Mikroregionu Vysokomýtsko za celkovou cenu 

4.960 Kč vč. DPH 

• předloženou novou Přílohu č. 3 ke Smlouvě o odběru biologicky 

rozložitelného odpadu (BRO) a biologicky rozložitelného komunálního 

odpadu (BRKO) městysem a Kompostárnou Slatina, s.r.o., Vysoké Mýto, 

přílohou dochází ke zvýšení ceny likvidovaného odpadu s úpravou ze   

180 Kč na 280 Kč za tunu 

• nájemní smlouvu na dobu určitou od 1. 12.  do 31. 12. 2020 mezi 

městysem a spol. KAZO CZ s.r.o., Litomyšl na měsíční pronájem 

nebytových prostor v budově č. p. 99 – pohostinství v částce 3.500 Kč a 

platby za energie 

• nabídku M. Horáčka, Pardubice na pasportizaci a provedení 

jednorázových prohlídek mostních objektů v městysu v ceně 38.000 Kč 

za 7 mostních objektů 

• smlouvu o dodávce vody a odvádění odpadních vod č. 11470/20 se 

společností Vodovody a kanalizace Vysoké Mýto, s. r. o., Vysoké Mýto 

pro objekt sýpky v Českých Heřmanicích 

• že si místní spolky mohou zažádat do konce roku o dodatek ke smlouvě o 

příspěvku na činnost v roce 2020, z důvodu neuskutečněných akcí pro 
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veřejnost kvůli pandemii Covid-19, aby nebyl porušen účel využití 

příspěvku 

• Rozpočtový výhled na roky 2021 – 2023 Mikroregionu Vysokomýtsko a 

návrh rozpočtu na rok 2021 

• nabídku Ing. M. Müllerové, Uničov na realizaci marketingového 

průzkumu v rámci akce Stezka zdraví a poznání České Heřmanice v ceně 

4.000 Kč 

ZM souhlasilo: 

• s uspořádáním potravinové sbírky na podporu potravinových bank na 

základě žádosti poslankyně V. Kovářové, pověřilo propagací a přípravou 

akce P. Limberskou 

ZM nesouhlasilo: 

• s územním řízením k plánovanému rozšíření telekomunikační sítě 5G v 

Českých Heřmanicích 

ZM jednalo: 

• o žádosti pana M. P. o koupi pozemku městyse č. 1193/5, části pozemků 

č. 1193/1 a č. 52 a jeho nabídce na prodej části svého st. pozemku č. 43 

vše v k.ú. České Heřmanice. M. P. upozornil, že do případných směn 

mezi ním a městysem vstupuje st. pozemek č. 145 jiného vlastníka, 

z důvodu rovnoběžného zarovnání hranic pozemků jeho a městyse. 

Starosta informoval ZM, že jednal s vlastníkem tohoto pozemku, který 

s prodejem svého pozemku souhlasí za cenu 2.000 Kč. Po diskusi ZM 

souhlasí s prodejem pozemků městyse i s koupí části nabízeného st. 

pozemku č. 43 ve shodné částce 20 Kč/m2 a případné koupi st. pozemku 

č. 145 za podmínek, že žadatel M. P. uhradí poměrnou část odděleného st. 

pozemku č. 145 jeho vlastníkovi a polovinu nákladů městysu na 

vyhotovení geometrického plánu, směnné nebo kupní smlouvy a za vklad 

do příslušného katastru nemovitostí. ZM pověřuje starostu zajistit 

nabídku na vyhotovení geometrického plánu. Dále starosta informoval 

ZM, že v rámci těchto směn pozemků v okolí bývalého domu č.p. 21 

jednal s vlastníkem pozemku č. 51/2, který souhlasí s prodejem jeho 

pozemku za cenu 30 Kč/m2.  

• o žádosti ředitelky MŠ o přenechání vybraných věcí z kuchyně Naší 

hospůdky do kuchyně MŠ. Starosta informoval, že mezi vybranými 

věcmi je robot, který byl zapůjčen L. E. ZM navrhuje robot do konce 
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letošního roku L. E. prozatím zapůjčit. Dále bylo řešeno, co s ostatními 

věcmi z Naší hospůdky. ZM se dohodlo, že za ceny nastavené likvidační 

komisí a schválené ZM budou tyto věci nabídnuty místním spolkům a pak 

popř. veřejnosti. 

• o možných ročních odměnách za rok 2020 pro zaměstnance městyse. 

Starosta představil ZM přehled vyplacených odměn zaměstnancům v roce 

2018 a příspěvků do životního nebo penzijního připojištění za rok 2020, 

aby bylo možné stanovit výši letošních ročních odměn, které v součtu 

s příspěvky do životního nebo penzijního pojištění budou ve stejné výši 

jako samostatné roční odměny v roce 2018.  ZM se shodlo na výši 

ročních odměn 2020 ve výši 50% hrubé měsíční mzdy J. Šplíchalovi, I. 

Dočkalové, A. Kučerové a z důvodu nulového příspěvku na živ. nebo 

penzijní pojištění   P. Limberské 100 % z hrubé měsíční mzdy. 

• o příspěvku na činnost spolkům v roce 2021. Místostarosta navrhuje, aby 

příští rok nebyly spolkům poskytovány příspěvky na činnost, ale pouze 

účelové dotace.  

• o dotazu M. H. na odkup vozíku hlíny pro tvorbu záhonu na vlastním 

pozemku. Starosta navrhuje odvést obecním traktorem 1 m3 za 242 Kč vč. 

DPH a naložení nakladačem a dopravy. 

• o žádosti K. K. o opravu střechy nad bytem městyse č. 3 v čp. 75 

z důvodu zatékání do bytu. J. Marcal zajistí prohlídku střechy s J. 

Přívratským. 

• opětovně o nabídce společnosti D.A.S. – zajištění právní ochrany 

městyse, ZŠ a MŠ. ZM se shodlo nabídku nevyužít. 

ZM vzalo na vědomí: 

• souhlas od Městského úřadu Vysoké Mýto, odbor životního prostředí k 

trvalému odnětí půdy ze zemědělského půdního fondu ve prospěch 

zpevněné plochy pro kontejnery na tříděný odpad na p.p.č. 346/18, k.ú. 

České Heřmanice, za které jsou předepsány odvody ve výši 121.349,70 

Kč, které uhradí městys. Starosta informoval ZM, že se 1/3 těchto odvodů 

vrátí do rozpočtu městyse. 

• informaci starosty o žádosti ředitelek MŠ a ZŠ o schválení finanční 

odměny za druhé pololetí, která zdůvodňovala přiznání odměny. Starosta 

informoval ZM, že v rozpočtu MŠ a ZŠ je dostatečná výše mzdových 

prostředků a přiznání odměny je v kompetenci starosty. A dále ZM vzalo 

na vědomí návrh místostarosty, aby již ZM nebyly předkládány návrhy na 
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finanční odměny ředitelkám ZŠ a MŠ, neboť není v kompetenci ZM 

rozhodovat o výši nebo přidělení těchto odměn. 

• rozpočtové opatření č. 7/2020, kterým dojde v souladu s ustanovením §16 

zákona č.250/2000 Sb. o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů k 

přesunu rozpočtových prostředků, aniž se změní celkový objem rozpočtu  

• informaci starosty, že byla podpořena žádost o dotaci z podprogramu 

Ministerstva pro místní rozvoj Podpora regenerace brownfieldů pro 

nepodnikatelské využití na akci Obecní dům v Českých Heřmanicích. 

V akci je zahrnuta rekonstrukce bývalé fary a přístavba budovy nového 

úřadu městyse v celkové hodnotě 28.577.033 Kč. Městys žádal o dotaci 

na tuto akci ve výši 19.999.968 Kč, ale získal dotaci pouze ve výši 

14.415.698 Kč. Starosta sdělil ZM, že zjišťuje informaci, zda bude možné 

dotaci čerpat v uznané výši pouze na rekonstrukci budovy fary. V případě, 

že ano, tak by ZM souhlasilo s realizací akce a vlastní náklady na tuto 

rekonstrukci by pak činily 8 mil. Kč. O dalším postupu ZM rozhodne na 

základě zjištěných informací z MMR. 

• informaci starosty, že v období 01. 07. - 30. 09. 2020 bylo vytříděno a 

předáno k využití 8,68 t odpadů z obalů, čímž městys za toto třídění 

získal od společnosti EKO-KOM, a.s. odměnu v částce 28.073,51 Kč  

• Zápis z členské schůze Skupinového vodovodu Bohuňovice konané 4. 11. 

2020, kde byly projednávány tyto hlavní body: cena vodného na rok 2021 

(cena vody je stanovena na rok 2021 42,00 vč. 10 % DPH), zadání 

projektové dokumentace Rekonstrukce vodovodu Sedliště, návrh 

rozpočtu na rok 2021 a rozpočtový výhled na roky 2021 – 2024.  J. Pánek 

upozornil na poruchu vodovodu v Netřebech, která není i po nahlášení 

společnosti VHOS Moravská Třebová odstraněna.  

• informaci o Zápisu z kontrolního dne č. 2 ohledně projektové 

dokumentace protipovodňových opatření po pozemkových úpravách 

v Chotěšinách 

• informaci starosty o vyjádření p. Fialy ze společnosti Ing. Ivan Šír, 

společnosti projektování dopravních staveb CZ s.r.o., Hradec Králové, 

která připravuje projekt na akci Bezpečné a bezbariérové chodníky České 

Heřmanice, že nebude možné zažádat o dotaci ze SFDI na tuto akci v 

lednu 2021 z důvodu zpožděných projektových akcí na některé objekty 

(vjezdové brány, nové trasy chodníků a kanalizace a VO) a následného 

projednání s dotčenými správními úřady 
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• informaci starosty, že byl stavebním úřadem Vysoké Mýto schválen 

Stavební záměr na akci Nástavba základní školy č.p. 50 v městysu České 

Heřmanice a dále že byl vydán stavebním úřadem územní souhlas s 

vodovodní a kanalizační přípojkou pro objekt sýpky v Českých 

Heřmanicích 

• informaci starosty, že byla poptána firma A. Novotného na dodání řeziva. 

Jedná se o fošny na podlahu do sýpky. Starosta navrhl oslovit O. P., aby 

se spojil s p. Novotným a upřesnil požadavky na řezivo. 

Diskuse:  

Starosta se dotazoval ZM, zda mají představu o využití místnosti nad 

knihovnou – prozatím neřešeno. Dále se dotazoval ohledně online přenosu ze 

zastupitelstva. M. Sobel informoval, že zjišťoval, jak online přenos probíhá 

jinde. Záznamy nikde nemají veřejně k dispozici. Je problém s GDPR. ZM se 

shodlo online přenos z jednání ZM prozatím neuskutečňovat. Další jeho dotaz 

se týkal opravy vývěsky u Konzumu – J. Pánek navrhl vývěsku z důvodu 

špatného stavu a umístění odstranit. Současně starosta informoval ZM, že byla 

nahlášena pojistná událost (poškozená plakátnice) na pojišťovnu Kooperativy. 

Také upozornil ZM, že díky protiepidemiologickým opatřením je možné, že se 

nebude moct uskutečnit silvestrovský ohňostroj. Dle informace J. R., je možné 

již zakoupený ohňostroj ponechat rok uschovaný. Starosta navrhl ZM místo 

ohňostroje věnovat občanům roušku se znakem městyse. P. Limberská zajistí 

cenovou nabídku (550 ks strop 35 Kč), vyšitý znak. Závěrem starosta 

informoval ZM o nabídce společnosti Vltava Labe media na inzerci ve spec. 

Příloze Deníku Česko zpívá koledy. ZM nabídku nevyužije.  J. Pánek – 

upozornil, že je rozbité okno v čekárně v Netřebech (zajistí opravu). Dále se 

dotazoval na realizaci topení v hasičské zbrojnici v Netřebech. Starosta 

informoval, že je příslib realizace v půlce prosince. Dále se dotazoval na 

možnost odkupu pozemku p.č. 897/1 v k.ú. České Heřmanice do vlastnictví 

městyse. ZM navrhlo, aby J. Pánek s vlastníkem pozemku jednal o možném 

prodeji. J. Marcal – polep cisterny a dveří hasičské zbrojnice v ceně celkem cca 

5.000 Kč vč. DPH. Částka je v rozpočtu. ZM souhlasí. Dále se dotazoval na 

využití peněz, které městys obdržel za asistenci JSDHO České Heřmanice u 

havárie – zda by bylo možné je využít na nákup nových pneumatik na cisternu, 

ty staré tam jsou 40 let. Rozdíl by byl hrazen z vyhrazené částky na údržbu 

vozidel. M. Sobel navrhuje zahrnout nákup pneumatik do rozpočtu na příští rok 

mimo příspěvek na činnost. ZM souhlasilo. MUDr. M. Novotná upozornila na 

nevzhledný pohled při vjezdu do Českých Heřmanic od Chotěšin, kde je 

umístěn kontejner na bioodpad a navrhla vyřešit to osázením zeleně. Starosta 

doporučuje zmapovat všechna sběrná místa a pak navrhnout, jakým způsobem 
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tato místa odstínit. Dále informovala, že byl pořízen za městys věnec pro I. P. 

Dotazovala se, zda by nebylo možné na uvolněnou pracovní pozici oslovit K. 

K. Starosta informoval, že je potřeba na této pozici mít řidičský průkaz min. 

skupiny B, T. Dále se dotazovala ohledně vítání občánků, zda to neposunout na 

příští rok. Zjistí informace, zda je možné i na vítání občánků 20 osob. Jubilanti 

– dohodnout se, zda je možná návštěva nebo si dárek vyzvednout na úřadě. 

Upozornila na dotazy občanů na pasení koní nad CVA. Starosta informoval, že 

majiteli koní byl pozemek pronajat za tímto účelem. Dále se dotazovala na fázi 

studie Heřmanka. Dne 9. 12. 2020 je naplánovaná schůzka s projektanty.  

Dne 16. 12. 2020: 

ZM schválilo: 

• obecně závaznou vyhlášku Městyse České Heřmanice č. 2/2020 o 

stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 

odstraňování komunálních odpadů v předložené podobě 

• předložený Střednědobý výhledu rozpočtu městyse na období 2021 – 

2023 

• Místní program obnovy venkova Městyse České Heřmanice na období 

2021 – 2027 

• podání žádosti o dotaci z Programu obnovy venkova Pardubického kraje 

na rok 2021 na akci Sýpka – obnova dřevěné podlahy v 1. NP v rozsahu 

158 m2 v předpokládaných nákladech 235.000 Kč (předpokládaná dotace 

bude 117.000 Kč). Zastupitelé vybírali z těchto jimi navržených akcí: 

výměnu střešní krytiny na budově ÚM (nutná částečná oprava bude 

hrazena z rozpočtu) nebo opravu místních komunikací (bude podána 

žádost o dotace z MMR po pasportu komunikací) nebo na obnovu 

podlahy v sýpce. 

• příjem dotace od Ministerstva pro místní rozvoj, Praha na základě 

registrace akce Obecní dům v Českých Heřmanicích z programu 11708 - 

Podpora revitalizace území v celkové výši 14.415.698 Kč. Akce řeší 

rekonstrukci budovy fary a přístavbu úřadu městyse k faře. Dotace bude 

poskytnuta ve výši 14.415.698 Kč. Celková cena akce je 28.577.031 Kč. 

Vlastní zdroje městyse budou ve výši 14.161.333 Kč. Starosta informoval 

ZM, že do nezpůsobilých výdajů u akce Obecní dům v Českých 

Heřmanicích byla přesunuta přístavba budovy úřadu městyse a některé 

menší položky v částce 6.352.500 Kč. Tímto by celkové náklady pouze 

na rekonstrukci budovy fary činily 22.224.533 Kč. Vlastní náklady 
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městyse po odečtení dotace budou činit 7.808.833 Kč. ZM pověřilo 

starostu zajistit nabídku na zpracování výběrového řízení na dodavatele 

stavby. 

• nájemní smlouvu mezi městysem a společností KAZO CZ s.r.o., Litomyšl 

na pronájem nebytových prostor v budově č. p. 99 – pohostinství za 

nájemné 3.500 Kč/měsíčně vč. DPH + energie na dobu neurčitou 

s výpovědní lhůtou 6 měsíců 

• Smlouvu o dodávce vody a odvádění odpadních vod č. 11471/20 mezi 

městysem a společností Vodovody a kanalizace Vysoké Mýto, s. r. o., 

Vysoké Mýto na odběrná místa – Borová čp. 7, České Heřmanice čp. 1, 

75, 118, 140, knihovna a hřbitov a hasičská zbrojnice Chotěšiny 

• Kupní smlouvu mezi městysem a J. Hromádkem, Proseč na koupi 

stavebního pozemku p.č. 58 v k.ú. Chotěšiny pod hasičskou zbrojnicí o 

celkové výměře 24 m2 za cenu celkem 720 Kč. Dále starosta upozornil 

ZM, že minule avizované vynětí půdy ze Zemědělského půdního fondu v 

předpokládané výši 28.000 Kč nebude potřeba, když městys doloží 

projektovou dokumentaci, či pasport hasičské zbrojnice a tím stavební 

úřad udělá nad stavbou státní stavební dohled a nebude potřeba souhlas s 

dělením a scelením pozemku. 

• nákup kombinované lednice značky Gorenje RK6202EX4 v hodnotě 

11.000 Kč, jejíž nákup bude hrazen ze schváleného příspěvku městyse na 

provoz MŠ v roce 2020. ZM souhlasilo s nabytím tohoto majetku do 

vlastnictví zřizovatele. 

• dodatek č. 2 k pracovní smlouvě mezi P. Limberskou, České Heřmanice a 

městysem, kterým se prodlužuje pracovní poměr od 1. 1. 2021 do 31. 12. 

2021 

• nákup myčky do ceny 8.000 Kč, jejíž nákup bude hrazen ze schváleného 

příspěvku městyse na provoz ZŠ v roce 2020. Tímto ZM souhlasilo s 

nabytím tohoto majetku do vlastnictví zřizovatele 

• nabídce V. Eliáše, Tisová na opravu a čištění kříže včetně doplnění 

chybějící sošky v Chotěšinách v ceně 8.500 Kč 

ZM souhlasilo: 

• s územním řízením k plánovanému rozšíření telekomunikační sítě 5G v 

Českých Heřmanicích  
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ZM jednalo: 

• o cenové nabídce JUDr. I. Drahošové, Vysoké Mýto na vyhotovení 

směnné smlouvy na směnu pozemku městyse 1193/5 a části pozemků 

městyse 52, 1193/1 a části st. pozemku č. 43 ve vlastnictví žadatele, a to 

vše v k.ú. České Heřmanice ve výši 3.600 Kč. V rámci této směny bude 

řešena i koupě st. pozemku č. 145 v k.ú. České Heřmanice jiného 

vlastníka. Nabídka obsahuje i vyhotovení kupní smlouvy na pozemek 

č.51/2 v k.ú. České Heřmanice, který není součástí směny výše 

uvedených pozemků. Dále ZM jednalo o nabídce Geodézie Cindr s. r. o., 

Česká Třebová na vyhotovení geometrického plánu k této směně 

pozemků u č.p. 21 ve výši cca 8.000 Kč + DPH. ZM pověřuje starostu 

projednat cenovou nabídku s majitelem směňovaných pozemků a 

majitelem kupovaného pozemku. 

• o žádosti L. M., České Heřmanice o opravu místní komunikace p.č. 

1292/2 v k.ú. České Heřmanice. ZM se většinově shodlo počkat na 

připravovaný pasport komunikací, čímž dojde k zmapování a posouzení 

aktuálního stavu místních komunikací a podle toho bude moci ZM 

posoudit prioritní opravy těchto komunikací a požádat o dotaci na tyto 

opravy. 

• o prodaném majetku místním spolkům, kdy jeho stanovená cena 

nezahrnovala odvod DPH. ZM se většinově shodlo na prodeji za 

stanovenou cenu a městys z ní odvede DPH. Dále ZM jednalo o tom, co 

s neprodanými věcmi. Předseda likvidační komise navrhl zbavit se 

drobných věcí a jedinou hodnotnou věc – kuchyňský robot přenechat 

ženám z Netřeb na pečení koláčků pro potřeby městyse. ZM souhlasilo. 

• o požadavcích správce KD na pořízení záložního světla do keramické 

dílny do částky 1.000 Kč včetně instalace a dále na nákup materiálu 

potřebného na přestavbu kleštinového zvedacího vozíku v ceně cca 1.500 

Kč. ZM souhlasilo. 

• o žádosti L. V.  o odpuštění platby za stravné v MŠ a ZŠ České 

Heřmanice pro její 3 děti, které tyto školy navštěvují. Starosta informoval 

ZM, že městys do roku 2016 podporoval rodiny tím, že když ZŠ a MŠ 

navštěvují více jak 2 děti, tak městys jim hradil stravné na celý školní rok 

po celou dobu docházky do ZŠ a MŠ. Dne 6. 6. 2016 byla tato podpora 

zrušena a bylo zastupitelstvem rozhodnuto, že bude každá žádost 

posouzena individuálně. ZM se většinově shodlo nepodpořit tuto žádost, 

protože nebyla řádně odůvodněna. 
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ZM vzalo na vědomí: 

• Rozpočtové opatření č. 8/2020, kterým dojde v souladu s ustanovením 

§16 zákona č.250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních 

rozpočtů, k přesunu rozpočtových prostředků, aniž se změní celkový 

objem rozpočtu, a dále informaci starosty o dosavadním plnění daňových 

příjmů městyse za rok 2020 

• uzavření Mateřské školy České Heřmanice o Vánočních prázdninách od 

23. – 31. 12. 2020 a dále v termínu jarních prázdnin 15. – 19. 2. 2021 

z důvodu rekonstrukce kuchyně 

• informaci starosty o zvýšení ceny vodného od společnosti Vodovody a 

kanalizace Vysoké Mýto, s.r.o. s účinností od 1. 1. 2021 o 1,90 Kč/m3 bez 

DPH, tj. o 2,09 Kč/m3 včetně 10% DPH. Cena vodného včetně stočného 

bude od 1. 1. 2021 71,50 Kč vč. 10% DPH. Zvýšení ceny je z důvodu 

plnění podmínek dotace ze SFŽP na akci Zlepšení jakosti pitné vody pro 

skupinový vodovod Vysoké Mýto. 

• informaci starosty, že M. K., České Heřmanice ústně požádal o odkup 

větší části pozemku městyse č. 354/20 v k.ú. České Heřmanice, než měl 

ve své písemné žádosti. Jedná se o celkovou plochu cca 133 m2 (původně 

95 m2). Důvodem navýšení m2 je to, že by oplocení původního pozemku, 

bylo umístěno na vodovodním a kanalizačním řádu. ZM pověřilo starostu 

vyvěsit záměr na prodej tohoto pozemku. 

• informaci starosty, že městys obdržel od MÚ Vysoké Mýto, OSÚÚ 

Rozhodnutí o schválení stavební záměru s nabytím právní moci na stavbu 

Nástavba základní školy České Heřmanice v rámci akce Modernizace ZŠ 

České Heřmanice. Nicméně je potřeba ještě vyčkat na vydání právního 

aktu o přidělení dotace na tuto akci. Starosta doporučil ZM zatím 

navrhnout stavební firmy, které budou osloveny jako účastníci 

výběrového řízení.  

• protokoly o výsledcích průběžných veřejnosprávních finančních kontrol 

za rok 2020 u příspěvkových organizací ZŠ České Heřmanice a MŠ 

České Heřmanice 

• protokoly o výsledcích následných veřejnosprávních finančních kontrol 

za rok 2020 u místních organizací SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů 

České Heřmanice, SH ČMS - Sbor dobrovolných hasičů Netřeby, SH 

ČMS - Sbor dobrovolných hasičů Chotěšiny, TJ Sokol České Heřmanice, 
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z.s., Římskokatolická farnost České Heřmanice, Komunitní škola České 

Heřmanice, z.s. 

Diskuse: 

Starosta informoval ZM, že dne 30. 11. 2020 byla dokončena akce Výroba dvou 

replik dveří a konzervování původních dveří k barokní sýpce v Českých 

Heřmanicích. Starosta informoval ZM, že výroba roušek se znakem městyse by 

byla dražší než ZM stanovený finanční limit. Dále se ZM seznámilo s 

připravovaným pasportem komunikací včetně rozdělení místních komunikací 3. 

a 4. třídy, popř. účelových komunikací. ZM nemělo připomínek. Dále starosta 

požádal ZM, aby předalo kalendáře členům výborů zastupitelstva, komisí 

starosty a inventarizačních komisí. Dále starosta informoval o nevyhovujícím 

osvětlení vánočního stromku na náměstí. Bude potřeba na příští rok pořídit 

nové osvětlení. ZM navrhlo kromě osvětlení, pořídit i vánoční ozdoby a betlém 

k tomuto stromu. ZM souhlasilo. Starosta informoval ZM o vyjádření J. 

Přívratského k opravě střechy nad bytem č. 3 v budově městyse č.p. 75. 

Doporučuje na místech s malým spádem vyměnit šindel za asfaltové pásy. 

Předpokládané náklady 20-30 tis Kč. Dále ZM řešilo poděkování 

zaměstnancům za odvedenou práci, když není možné uspořádat vánoční 

večírek. ZM navrhlo předat každému dárkový balíček v ceně 200 Kč. J. Marcal 

se dotazoval na možnou odměnu pro aktivní členy JSDHO za odvedenou práci 

za letošní rok (Městysovice a kalendář). ZM souhlasilo. ZM jednalo o tom, zda 

uskutečnit tradiční silvestrovský ohňostroj vzhledem k epidemiologické situaci. 

ZM se shodlo informovat občany o zrušení akce. Dále starosta informoval, že J. 

Pánek jednal s majitelem pozemku č. 897/1 v k.ú. České Heřmanice o prodeji 

za 25 Kč/m2. ZM s koupí souhlasilo a pověřilo starostu zajistit nabídku na 

vyhotovení kupní smlouvy. M. Novotná se dotazovala, jak řešit situaci s 

jubilanty, kdy už mají v rodině jednu knihu Orlickoústecko z nebe – bude 

posuzováno individuálně. Dále informovala, že s J. Marcalem zmapovali stav 

sběrných míst a vyhodnotili nebezpečné umístění kontejneru u č.p. 21 

v Českých Heřmanicích. Přemístění zajistí zaměstnanci. Dále tlumočila 

upozornění od K. K., České Heřmanice na kácení stromů v Chotěšinách. 

Starosta informoval, že je již předáno správci lesa. Dále navrhla pořídit nové 

tašky na dárkové předměty. Starosta navrhuje udělat celkovou inventuru 

dárkových předmětů a na příštím jednání ZM projednat. Upozornila také na 

znečištěné příkopy Chotěšiny – Sloupnice. Pověřit zaměstnance, popř. oslovit 

SDH Chotěšiny. Informovala o přípravě pamětní desky pro oběti totality a 

poprosila ZM o pomoc s přípravou textu. T. Jeřábek předal informaci o 

provedených pracích na odstavných plochách pro kontejnery. Dále informoval, 

že v rozpočtu hasičů Českých Heřmanic je nedočerpáno 54.000 Kč, které by 

rádi využili na rekonstrukci budovy týkající se zateplení stropů a nového 
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osvětlení vč. elektroinstalace ve velké i malé zasedací místnosti a kuchyňce. 

ZM souhlasilo s přesunutím nevyčerpané částky na výše uvedenou 

rekonstrukci. J. Marcal informoval o čerpání rozpočtu a činnosti JSDHO České 

Heřmanice. V rámci rozpočtu na provoz byl pořízen navíc kanálový krtek 

sloužící k čištění kanalizace v objektech městyse. V naléhavých případech je 

možné využít i pro občany. A v rámci činnosti bylo provedeno 9 výjezdů 

JSDHO (havárie kamionu, zalévání zeleně městyse, úklid komunikace a čerpání 

vody ze sklepů při povodních, asistence při upevňování plachty na terase u Naší 

hospůdky). M. Sobel informoval, že světlo v Chotěšinách u zastávky nefunguje 

podle potřeb. Světlo je nyní stažené na 10% svítivosti. Dále informoval o 

obavách občanů při chůzi kolem č.p 89 v Českých Heřmanicích z důvodu 

možného útoku psů vzhledem k nedostatečnému oplocení. ZM pověřilo 

místostarostu projednat s majiteli, aby plot více zabezpečili. Dále informoval o 

ústní žádosti p. Šklíby na možnost připojení dešťových svodů do místní 

kanalizace. Starosta informoval, že k 21. 12. přechází tel. č. J. Šplíchala pod 

kolektivní smlouvu u T-Mobile.  

Dne 28. 1. 2021: 

ZM schválilo: 

• předloženou inventarizační zprávu za rok 2020 

• Plán preventivně výchovné činnosti obce na rok 2021 v oblasti požární 

ochrany 

• Plán kulturních akcí v městysu na rok 2021 

• příspěvek pro V. Kárského, Vysoké Mýto ve výši 3.000 Kč 

• podání žádosti o dotaci do programu Ministerstva kultury Podpora 

obnovy kulturních památek prostřednictvím obcí s rozšířenou působností 

v roce 2021 na akci Barokní sýpka r.č. 34712/6-3848 - obnova dřevěných 

částí schodiště a vzpěr nosných sloupů v Českých Heřmanicích s výší 

podpory 80% uznatelných nákladů, minimální dotace bude 50.000 Kč. 

• vyhotovený pasport místních komunikací a mostních objektů na území 

Českých Heřmanic od společnosti IterSoft s.r.o., Choceň 

• Kupní smlouvu mezi městysem a Ing. R. Hübner, Litomyšl na koupi 

pozemku p.č. 51/2 v k.ú. České Heřmanice o celkové výměře 24 m2 za 

cenu celkem 720 Kč 
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• nabídku J. Pilařové, Chrudim na zpracování Zadávací dokumentace a 

organizace výběr. řízení v rámci realizace akce Obecní dům v Českých 

Heřmanicích za 70.000 Kč. 

• cenovou nabídkou JUDr. I. Drahošové, Vysoké Mýto na vyhotovení kupní 

smlouvy na koupi pozemku p.č. 897/1 v k.ú. České Heřmanice ve výši 

4.410 Kč 

• určení členů výběrové komise v rámci akce Modernizace ZŠ České 

Heřmanice - Pavel Eliáš, Ing Jaroslav Lichtenberk a MUDr. Marie 

Novotná 

• předložený návrh správce KD na aktualizaci poplatků za služby v KD 

• nabídku od Ing. L. Barvínka, Projektová činnost ve výstavbě, Ústí nad 

Orlicí ve výši 8.000 Kč na zhotovení pasportu budovy hasičské zbrojnice 

v Chotěšinách 

ZM souhlasilo: 

• s nabídkou společnosti Denivková zahrada s.r.o., Mravín na zpracování a 

podání žádosti o dotaci na akci Barokní sýpka r.č. 34712/6-3848 - obnova 

dřevěných částí schodiště a vzpěr nosných sloupů v Českých 

Heřmanicích v ceně 6.050 Kč 

• s předloženou smlouvou o dílo mezi městysem a O. Páleníkem, Borová 

na realizaci akce Barokní sýpka r.č. 34712/6-3848 - obnova dřevěných 

částí schodiště a vzpěr nosných sloupů v Českých Heřmanicích ve výši 

64.516,80 Kč 

ZM jednalo: 

• opětovně o žádosti manželů K. o odkup části pozemku městyse p.č. 295 v 

k. ú. České Heřmanice o rozloze 196 m2. Věcné břemeno na vodovodní a 

elektro přípojku ve vlastnictví ZOD Zálší je již na tomto pozemku 

zapsáno v katastru nemovitostí a je tedy možné pozemek prodat. Starosta 

připomněl, že o koupi druhé části tohoto pozemku o rozloze 7 m2 zažádal 

L. P. a na tento prodej byl vyvěšen záměr městyse č. 6/2020. Na rozdělení 

pozemku je již vypracován geometrický plán odsouhlasený příslušným 

katastrem. ZM se shodlo na prodeji obou částí pozemků za cenu 30 

Kč/m2. Žadatelé uhradí návrh na vklad do katastru nemovitostí a zajistí 

návrhy kupních smluv. ZM pověřilo starostu vyvěsit záměr na prodej 

pozemku p.č. 295/1 (dle GP 95-367/2020 ) v k.ú. Chotěšiny. 
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• o prvním návrhu rozpočtu městyse pro rok 2021. Po diskusi byl připraven 

návrh rozpočtu k projednání finančním výborem – příjmy 9.234.000 Kč a 

výdaje jsou 14.834.000 Kč s tím, že bude zapojen přebytek hospodaření 

městyse z minulých let (5.600.000 Kč). ZM uložilo Finančnímu výboru 

městyse projednat do 3.2. t.r. návrh rozpočtu městyse na rok 2021 tak, 

aby mohl být vyvěšen na úřední desce k veřejnému projednání v souladu 

s ustanovením § 11, odst. 3 zákona. č. 250/2000 Sb., o rozpočtových 

pravidlech územních rozpočtů, v platném znění.  

• o nabídce společnosti Denivková zahrada s.r.o., Mravín na provedení 

údržby Naučné stezky na Borové v ceně 27.237,10 Kč (údržba prvků a 

zeleně) a dále na údržbu 193 ks stromů v celém městysu v ceně 59.721,97 

Kč. ZM se shodlo na údržbě prvků Naučné stezky svépomocí. Na údržbu 

zeleně na stezce a ošetření 193 ks stromů budou zajištěny ostatními 

zastupiteli další nabídky. 

• o žádosti B. C., Chotěšiny na odkup pozemku městyse p.č. 21/4 v k.ú. 

Chotěšiny. ZM s prodejem nyní nesouhlasí, protože se plánuje jeho 

rozdělení na 2 parcely pro výstavbu RD a poté budou nabídnuty k prodeji. 

Starosta zjistí u Státního pozemkového úřadu, zda je možné využít část 

pozemku státu na přístupovou cestu k těmto parcelám.   

• o podání žádosti o dotaci na obnovu sadu na Podšvábí a o nabídce spol. 

Denivková zahrada s.r.o., Mravín na zpracování a podání žádosti o dotaci 

na akci Obnova sadu u Českých Heřmanic - p. č. 4341 z Podprogramu 

pro zlepšování dochovaného přírodního a krajinného prostředí, v rámci 

Programu péče o krajinu od z AOPK ČR v celkové ceně 12.100 Kč. Dále 

ZM jednalo o rozpočtu výsadby celkem 29 ks ovocných stromů (třešně, 

slivoně) v rámci této akce v celkové ceně 69 478,20 Kč. Možná dotace by 

činila od 70 do 100%. V rámci diskuse se řešila budoucí finanční zátěž 

městyse v údržbě sadu oproti možnému přínosu pro městys a jeho 

obyvatele.  ZM nesouhlasilo s podáním žádosti. 

• o Smlouvě pro umístění Z-BOXU a spolupráci při jeho provozování mezi 

městysem a společností Zásilkovna s.r.o., Praha, ve které je řešeno 

bezplatné umístění Z-BOXU v městysy sloužícího pro nonstop výdej 

zásilek. Starosta navrhl upravit ve smlouvě vzdálenost, za kterou je 

možné umístit podobnou budoucí službu z 500 m na 100 m vzhledem 

k velikosti městyse. ZM se shodlo na umístění na parkoviště vedle 

nového sběrného místa. ZM pověřilo starostu požádat spol. Zásilkovna 

s.r.o. o úpravu smlouvy a poté bude vyvěšen záměr o výpůjčce 1 m2 

pozemku městyse pro umístění Z-Boxu. 
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• o přijatém otevřeném dopisu od J. R. v němž poukazuje na možné řešení 

vjezdu těžké techniky do prostor zahrady MŠ. ZM nesouhlasí s jeho 

návrhem vzniku nové cesty na úkor zrušení části běžecké dráhy v CVA, 

protože se nepočítá s vjezdem těžké techniky na zahradu MŠ. Starosta 

představil koncept nového plotu od farního domu u sv. Jakuba v rámci 

projektované nové zahrady MŠ, ve kterém se nepočítá s vjezdovou 

branou na zahradu MŠ pro techniku. Budou zde pouze 2 dílce, které bude 

možné demontovat a případně otvorem po dílci vysunout na zahradu MŠ 

rameno nakladače DIECI pro odvoz materiálu. Návrh plotu je potřeba 

zkoordinovat s vlastníkem sousedního pozemku a farního domu. 

• o žádosti Spolku Lungta, Praha o projednání připojení se k mezinárodní 

kampani Vlajka pro Tibet. ZM se shodlo ke kampani se nepřipojit 

• o společnostech, které budou poptány do výběrového řízení na Akci 

Modernizace ZŠ České Heřmanice – zastupitelé navrhli oslovit tyto 

firmy: STAVITELSTVÍ – TRUNEC s.r.o., Vysoké Mýto, Sefir s.r.o., 

Zlonín a STATING s.r.o., Kostelec nad Orlicí 

• výši platu nového zaměstnance městyse na pozici technický pracovník. 

ZM se shodlo na nástupním platu 125 Kč/hod. (po zdanění) a další možné 

bonusy v podobě příspěvku na životním či penzijním pojištění a z fondu 

sociálních potřeb 

• o možnosti připojení budov městyse k internetové síti. Bylo jednáno s T-

Mobile a v rámci připojení ADSL jsou dostupné pouze budovy ÚM, školy 

a pohostinství (do KD) za cca 350 Kč/měsíc a ostatní v rámci mobilního 

připojení (knihovna a hasičské zbrojnice České Heřmanice, Netřeby a 

Chotěšiny) za cca 650 Kč/měsíc. ZM se shodlo hledat další alternativy 

internetového připojení budov městyse. 

ZM vzalo na vědomí: 

• informaci starosty o připravované akci Potravinová sbírka pro podporu 

potravinové banky Pardubického kraje, z.s. Potravinová sbírka bude 

probíhat v termínu 11. – 12. 2. a 15. – 17. 2. 2021, kdy mohou občané 

nosit dary v podobě trvanlivých potravin a základní drogerie každý den 

od 15.00 do 17.00 hod. do předsálí kulturního domu.   

• informaci starosty, že od 1. 1. 2021 nabyl účinnosti nový Zákon o 

odpadech, který zavádí novou koncepci stanovení a vybírání poplatků za 

ukládání odpadu na skládku a mění výši poplatku za ukládání odpadu na 

skládku z 500 Kč/tunu nově na 800 Kč/tunu odpadu. Nový zákon zároveň 
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umožnuje obcím uplatnit pro zákonem stanovené maximální množství 

využitelných odpadů nárok na tzv. třídící slevu, tj. nárok na zahrnutí 

těchto dopadů do dílčího základu poplatku za ukládání komunálního 

odpadu (500 Kč/tunu). M. Sobel dále informoval, že nově má obec 

povinnost každý čtvrt roku vykazovat množství vytřízeného odpadu. 

Společnost EKOLA České Libchavy s.r.o. tuto službu nabízí. Starosta 

pověřil místostarostu k získání dalších potřebných informací k 

odpadovému hospodářství. 

• Rozpočtové opatření č. 9/2020, kterým dojde v souladu s ustanovením 

§16 zákona č.250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních 

rozpočtů, k přesunu rozpočtových prostředků, aniž se změní celkový 

objem rozpočtu 

• informaci starosty o plánované akci I/35 Hrušová – Řídký – obnova 

živičného krytu, v rámci které dojde k uzavírce tohoto úseku a objízdná 

trasa jednoho směru bude vedena přes České Heřmanice řádově 1 měsíc v 

letním období 

• informaci starosty, že Státní fond životního prostředí vypsal 

předregistrační Výzvu k předkládání projektových záměrů v rámci 

programu 2 - Nové obnovitelné zdroje (RES+) Modernizačního fondu. 

Žádost bude podávat MAS Litomyšlsko na celé své území za 500 mil. Kč 

na výstavbu fotovoltaických elektráren na nevyužitelných plochách či 

budovách, geotermální zdroje a akumulaci elektrické energie. Starosta 

navrhuje možné umístění fotovoltaické elektrárny na budovu hospody a 

KD, popřípadě další vhodné budovy městyse. 

• výzvu Ing. Zdeňka Joukla řadovým zastupitelům obcí ohledně pomoci 

přetížené policii v oblasti kontroly dodržování opatření vlády proti šíření 

koronaviru  

• informaci starosty, že Rada Pardubického kraje schválila vyhlášení 

dotačních programů Pardubického kraje pro rok 2021. Bylo vyhlášeno 21 

dotačních programů včetně 6 podprogramů v objemu cca 60 mil. korun. 

M. Sobel navrhl podat žádost o dotaci z programu Péče o životní 

prostředí v Pardubickém kraji na čištění potoka. ZM doporučilo 

informovat místní spolky. 

• informaci o tříkrálové sbírce, kdy i při netradičním způsobu výběru, 

z důvodu vládních nařízení, se vybrala v našem městysu částka celkem 

15.770 Kč, z toho 3.410 Kč v Chotěšinách 

https://www.sfzp.cz/dokumenty/detail/?id=2347
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Diskuse: 

Starosta informoval o možnosti dotací na zpevněné cesty na hřbitovech. Je ale 

nutné sehnat projektanta. M. Sobel navrhuje zrušit své konzultační hodiny 

místostarosty z důvodu nezájmu. Dále se informoval, jak to vypadá s možností 

vyčištěním lesa na Podšvábí. Je pověřen J. Fendrych obhlídkou a vyjádřením. 

Dále se dotazoval, jak vypadá zmapování kontejnerových míst. MUDr. Novotná 

s J. Marcalem informovali, že zpracovávají výstup. Dále je pořád neoznačen 

kontejner u čp. 21 v Českých Heřmanicích. J. Lichtenberk navrhuje, že ženy 

z Chotěšin připraví návrh na zvelebení kontejnerového místa v Chotěšinách. 

Dále M. Sobel informoval, jak to vypadá s nefunkčním světlem u zastávky 

v Chotěšinách. Řešením je přidat další solární panel, ale u tohoto světla by to 

byl dle vyjádření T. Posla problém. Navrhuje buď počkat 2 roky na plánovanou 

rekonstrukci el. vedení v Chotěšinách, a s tím umístit vedení VO, nebo druhá 

možnost je přemístit stávající světlo jinam v městysu a k zastávce pořídit nové 

výkonnější v ceně cca 50 tis. ZM se rozhodlo počkat. J. Pánek informoval, že 

na cestě z Netřeb na Sloupnici je překládka dřeva a jsou zničeny příkopy – 

starosta zkontaktuje správce farního lesa. Příkopy jsou také zničeny těžkou 

zemědělskou technikou v rámci polních prací. Upozornil také, že nesvítí VO u 

Matějkových a u hasičárny v Netřebech. Dále žádá o vyvezení kontejnerů – 

budou po opravě IVECA. Dále informoval, že v hasičské zbrojnici bude 

zapotřebí vybourat otvor (2,5x2,5 m) pro nová vrata pro přívěsný vozík a žádá 

o předběžnou poptávku na výrobu a instalaci vrat pana Hamerníka. Ing. J. 

Lichtenberk informoval, že plánovali čištění příkopů, ale napadl sníh. 

Informoval také, že by chtěli začít dělat zemní práce pro altán u hasičské 

zbrojnice. K tomu starosta dodal, že byl od sousedního vlastníka pozemku 

koupen pouze pozemek pod hasičskou zbrojnicí, ale vlastník se nebrání 

pronájmu pozemku ohledně stavby altánu. MUDr. M. Novotná navrhla pořízení 

papírových tašek – poptat u paní Fajfrové 100–500 Ks s možností potisku. 

Dotazovala se, co je možné udělat s cestou ke Kajzrlíku, protože je zanesená 

bahnem. To samé je na části cesty k evangelickému hřbitovu. Starosta 

informoval ZM, že na to upozornil předsedu ZOD Zálší před koncem roku. 

Bude řešit se střediskem v Tisové. Dále informovala o stížnostech občanů 

ohledně posypového materiálu (písek) na zledovatělých úsecích cest. Vzhledem 

k tomu, že posypovou sůl není možné sehnat, tak ZM souhlasí, aby se nadále 

sypalo pískem (štěrk je drahý). Závěrem se dotazovala, kdo se bude starat o 

zeleň u zastávky v Borové – zaměstnanci. Starosta upozornil ZM, že letos bude 

mít místní část Netřeby výročí 360 let od založení a k tomu je potřeba zavčasu 

zajistit reklamní předměty v případě oslavy tohoto výročí.     

                             - pl a pe –  
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Informace z evidence obyvatel ÚM České Heřmanice 
 

Pohyb obyvatel v roce 2020 byl následující: 

                                 narodili se              3 holčičky a 4 chlapci 

                                 zemřeli                   3 občané 

                                 přistěhovalo se        26 osob 

                                 odstěhovalo se       5 osob 

 

K 31. 12. 2020 byl celkový počet obyvatel 602.  

Z toho: Borová 35, České Heřmanice 423, Chotěšiny 70, Netřeby 74. 

Oproti roku 2019 se celkový počet obyvatel zvýšil o 25. 

-ak-   

 

 

Sbor pro občanské záležitosti informuje 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       -ak-   

V prosinci oslavily své životní jubileum 70 let paní Dana 

Janečková z Borové a 75 let paní Vlasta Janíčková z Českých Heřmanic 

a paní Jindřiška Pánková z Českých Heřmanic.  

V lednu oslavili své životní jubileum 60 let pan Milan Eliáš 

z Borové, 75 let paní Jarmila Blímová z Netřeb, 85 let paní Oluše 

Chlebounová z Českých Heřmanic a 90 let paní Ludmila Karlíková 

z Borové. 

V únoru oslavili své životní jubileum 70 let pan Lubomír Marek 

z Českých Heřmanic, 75 let paní Květoslava Kašparová z Chotěšin a 98 

let paní Božena Jůvová z Borové. 

 

Jménem redakce všem jubilantům gratulujeme a přejeme hodně 

zdraví do dalších let. 
 

V listopadu se Ditě Jordánové a Ladislavu Šaldovi narodil syn Ladislav. 
 

Rodičům gratulujeme a Ladislavovi přejeme v životě hodně štěstí a 

zdraví. 
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Dle plánu preventivně výchovné činnosti na úseku požární ochrany pro rok 

2021 městys zveřejňuje v měsíci březnu následující článek: 

Vypalujete starou trávu? 
 

Každoročně se s příchodem jara setkáváme se stejným úkazem. Objevuje 

se na mezích, zahrádkách, sadech a v poslední době i na neobdělávaných 

polích, zkrátka všude tam, kde rostla tráva a zůstala po ní jen vyschlá stébla a 

žluté drny. A právě pozůstatky starého travního porostu jsou odklízeny 

způsobem, který dělá starosti hasičům i ochráncům přírody. Jistě, vzít zápalky a 

stařinu vypálit, je jednodušší a méně namáhavé než poctivě hráběmi celou 

plochu zbavit starého porostu. Pomáhá tomu i přežívající názor, že popel 

z vypáleného trávníku je dobrým hnojivem, přispívajícím k lepšímu růstu 

nového porostu. Konečně, koho by napadlo, že tato „metoda“ zahradnické 

práce může vést k nejtragičtějším koncům? 

Ponechme stranou nesprávné názory a podívejme se blíže, k čemu vede 

vypalování staré trávy ve skutečnosti. Oheň sice starý porost opravdu zničí, 

jenže s ním odumírají kořínky nového a přežívá jen odolný plevel. Ohroženy 

jsou i keře a mladé stromky, u nichž poškození podkorové vrstvy má za 

následek konec růstu a uhynutí. Pro život v přírodě má nesmírný význam i 

biologická rovnováha mezi různými druhy hmyzu a drobné zvěře. Jestliže 

sáhneme k vypalování trávy, narušíme tuto rovnováhu natolik, že trvá řadu let, 

než se vrátí do původního stavu. Mezitím může dojít k přemnožení škůdců, 

kteří by jinak nikdy neměli podmínky k překročení obvyklého množství. Ani 

zajíci, pernatá zvěř a jejich mláďata si nezaslouží smrt v plamenech, zvláště 

když jejich počty díky měnícím se přírodním podmínkám rok od roku klesají. A 

domněnka, že popel dobře zahradu pohnojí, také neobstojí. Jednak zdaleka 

neobsahuje ty látky, které trávník skutečně potřebuje, jednak spáleným 

kořínkům nepomůže ani to nejzázračnější hnojivo na světě. 

O tom, že na vypalování staré trávy doplácí nejen příroda, svědčí 

následující příklady:  

Zaměstnanci jedné stavební firmy, kteří se rozhodli využít této pochybné 

metody k úklidu části staveniště, podcenili silný vítr a plameny uklidily kromě 

starého porostu sklad laminátové krytiny a mobilní buňku s kanceláří 

stavbyvedoucího. Způsobená škoda šla do statisíců. 

Zatímco stavbaři vyvázli bez zranění, neměl to štěstí chatař, vypalující 

trávu na svém pozemku. I zde sehrál svoji roli vítr, navíc však pomohli hořlavé 

kapaliny. Chataři dopomohli k popáleninám II. stupně a zbavily ho starostí 

s dokončovacími pracemi na jeho nemovitosti. Ta shořela do základů i s garáží 
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a osobním automobilem. 

Starý muž, který vypaloval trávu na mezích za svou zahradou, sice 

nezpůsobil žádnou vysokou škodu na majetku, podcenil však nebezpečí kouře a 

přiotrávil se oxidem uhelnatým a následně zůstal v plamenech. Přivolaní hasiči 

zabránili dalšímu šíření ohně, z plamenů však vyprostili jen ohořelé tělo.  

A pro ty, které ani tyto příklady nepoučily: 

Na vypalování trávy pamatuje zákon o požární ochraně, vyhláška i 

krajské nařízení peněžitými pokutami, ale v případě obecného ohrožení 

nastupuje i trestní zákon a někdy i tresty odnětí svobody. 

Domníváme se však, že dříve, než nastoupí zákony, měl by zvítězit 

zdravý rozum. Zničené přírodní prostředí, ohrožené hodnoty, zdraví a lidské 

životy jsou příliš velkou daní lidské pohodlnosti. 

                                 -pe- 

 

TJ Sokol České Heřmanice 
  

Dobrý den, ahoj, dnes budu výrazně stručnější než obvykle. Vzhledem k 

opatřením jsme museli všechny plánované akce zrušit. To se vztahuje i na 

Valnou hromadu TJ Sokol, pro kterou jsme vybrali nový termín - 14. 5. 2020. 

  Doufejme, že v tomto termínu již bude situace lepší a bude se moci 

uskutečnit. Každopádně sledujte naše stránky a facebook pro nejaktuálnější 

informace.  

Ale ať nejsem příliš negativní. Rádi bychom poděkovali naší obci za 

realizaci zpevněné plochy pro parkování u fotbalového hřiště. Díky tomu by se 

mělo ulevit všem obyvatelům této oblasti především během fotbalových zápasů 

a větších akcí konaných na hřišti. Děkujeme. 

                                              -zz- 

         

 . 

Zprávičky ze školy a školičky 
 

Výuka v naší škole probíhá prezenční formou, tzn. že všichni žáci se 

vyučují ve škole.  

Je to díky tomu, že v letošním školním roce máme spoje: 1. a 3. ročník a 

2., 4. a 5. ročník. Jak pro žáky, tak pro učitele je to určitě ten lepší způsob 

výuky. 



 25 

 

 

Výuka probíhá podle plánu, 

ale co nás mrzí, že nemůžeme 

podnikat žádné mimoškolní 

aktivity – výlety, exkurze, besedy, 

setkání s žáky ostatních škol. Díky 

pěknému počasí jsme si mohli 

letos v rámci tělesné výchovy užít 

sněhu. Vyrazili jsme na Slavičák a 

vyřádili se na bobech, sáňkách i 

jiných „dopravních“ prostředcích. 

Pevně věříme, že se situace 

zlepší a život se vrátí do 

„normálních“ kolejí.  

             

                           -jk- 
 

Komunitní škola České Heřmanice 
 

CO JSME USKUTEČNILI 

Vzhledem k tomu, že nastalá situace trvá už od března 2020, mohli jsme 

uskutečnit pouze Příměstský tábor a Podzimní výstavu. 

 

CO PLÁNUJEME 

Vzhledem k současné situaci musíme letos bohužel zrušit tradiční 
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Velikonoční výstavu s jarmarkem. Doufáme ale, že se vše bude postupně lepšit 

a nařízení se rozvolní tak, abychom mohli uspořádat tyto akce: 

 

20. 3. 2021  Projektový den pro děti - Velikonoce 

2. 4. 2021  Projektový den pro děti - Putování za pokladem 

20. 6. 2021  Projektový den pro děti - Den otců – pohádková cesta 

19. 7. - 23. 7. Příměstský tábor 

26. 7. – 30. 7. Příměstský tábor 

24. 7. 2021  Projektový den pro děti - Recyklace 

24. 10. 2021 Podzimní výstava 

11. 11. 2021 Lampionový průvod 

27. 11. 2021 Vánoční výstava 
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Farnost v době pandemické 
 

Slavnostní požehnání farního 

domu U Jakuba bylo posledním 

společným setkáním farníků a přátel v 

roce 2020. Nové vzplanutí 

koronavirové pandemie omezilo, 

utlumilo, až zastavilo společné slavení 

bohoslužeb až do konce roku. Také 

plánovaná setkávání v novém farním 

domě musela být pro následující měsíce 

zrušena. Jen skupinka farníků se v době 

adventní tradičně scházela ráno před 

sedmou na lidových rorátech. Omezení 

počtu setkávajících se osob Otec Tomáš 

kompenzoval novými bohoslužbami v 

kapli v Tisové. 

Vánoce byly slaveny částečně ve 

farních kostelech a tisovské kapli a 

částečně u televizorů a počítačů. Na Štědrý den byl otevřen kostel pro 

individuální návštěvu Betléma a roznesení betlémského světla. Přišlo mnoho 

rodin s dětmi, které mohly radostně oslavit narození Ježíška novou netradiční 

formou. Citlivě restaurované postavy pastýřů, oveček, tří 

králů s komonstvem a hlavně stáj se svatou rodinou 

upoutaly nejen dětskou představivost, ale potěšily všechny 

příchozí. 

Na okna farního domu instalovali šikovní modeláři 

(Marie a Honza) prosvětlené folie s motivy jesliček, tří 

králů, velbloudů i andělů..., které večer prozářily /až do 

svátku Narození Páně/ temnotu kolem farního domu. Na 

výrobě a estetickém ztvárnění se nadšeně podílely děti 

místní školy. Na konci roku poděkovala farnost za rok 

2020 mší svatou. Při ní vzpomenula na všechny obce a její 

obyvatele s prosbou o požehnání pro rok následující. 

Nezvyklou formu měla hned po novém roce i 

Tříkrálová sbírka. Zákaz setkávání osob ji převedl do neosobní roviny, bez dětí, 

bez zpěvu a bez označení veřejí domů. I přes mnohé pesimistické prognózy byl 

konečný výsledek překvapivě štědrý. Bezmála šestnáct tisíc korun darovaných 

do pokladniček v našem městysu poslouží nejpotřebnějším i v tomto roce. 

Společná dlouholetá iniciativa obce a farnosti měla smysl.     

                           -jc- 
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Ikony 
 

Farnost sv. Jakuba 

České Heřmanice si vás 

dovoluje pozvat na kurz 

tvorby ikon. Cílem tohoto 

kurzu je seznámení s 

tvorbou ikon - sakrálního 

křesťanského umění. Každý 

účastník by si měl během 

kurzu vytvořit svoji vlastní 

ikonu, kterou si odnese s 

sebou domů.  

Během tohoto kurzu není 

možné naučit se všem 

technikám tvorby ikon. Půjde především o seznámení s materiály, jakými jsou 

ikony tvořeny, jejich využití v praxi a tvorba samotné ikony dle výběru každého 

účastníka. Pro práci na kurzu je dobré si předem promyslet, jakou ikonu by 

chtěl každý tvořit, případně si najít předlohu ikony.  
Kurz by se uskutečnil pod vedením ikonopisce Martina Damiána ve farním 

domě v Českých Heřmanicích od 19. 8. 2021od 17hodin do neděle 22. 8. 2021 

dopoledne. 

Více informací pro zájemce a přihlášení do konce dubna 2021 na t.č. 

736 629 403 nebo e-mail: m.novotna@post.cz 

    -mn- 

 

Potravinová sbírka 
 

Koncem loňského roku městys oslovila poslankyně Věra Kovářová, se 

žádostí o podporu potravinových bank, abychom jim společně pomohli doplnit 

jejich zásoby nebo nakoupit potřebný a trvanlivý materiál. Jejich důležitá role 

při pomoci samoživitelkám, osamělým seniorům či lidem bez domova se 

ukázala jako zásadní již na jaře během první vlny pandemie koronaviru. 

Co dělá potravinová banka? Shromažďuje zdarma potraviny, skladuje a 

rozděluje je humanitárním nebo charitativním organizacím, které poskytují 

potravinovou pomoc potřebným lidem. Činnost potravinových bank spočívá v 

darování a rozdělován a jejich práce se opírá o dobrovolnou bezplatnou pomoc 

a dárcovství. Cíle potravinových bank je bojovat proti plýtvání potravinami, 

dělit se o ně s těmi, kteří mají hlad a obnovovat solidaritu mezi lidmi. 
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Myšlenka, udělat nejen v této 

nelehké době něco dobrého pro 

někoho, kdo to potřebuje, se nám 

velmi líbila, a proto jsme uspořádali 

na přelomu 2. a 3. týdne měsíce únoru 

sbírku potravin pro podporu 

Potravinové banky Pardubického 

kraje, z.s. 

Dne 18. 2. jsme předali výtěžek 

sbírky pořádané našim městysem. 

Tímto bychom chtěli moc poděkovat 

vám všem dárcům, kteří jste se do 

sbírky zapojili, a sešlo se nás přes dvě 

desítky. Velké poděkování patří 

zaměstnancům městyse, kteří od vás 

dary přebírali, vedli pečlivou evidenci a díky tomu vám můžeme sdělit, že se v 

našem městysu za těch 5 dní vybralo krásných 406 ks trvanlivých potravin a 

základní drogerie. 

Na každém z vás je, aby 

posoudil, zda je to hodně nebo 

málo, ale dobrá zpráva je, že jsme 

stále ochotni, i v této nelehké době, 

přispět na dobrou věc.  

Vaše dary budou předány 

prostřednictvím Potravinové banky 

Pardubického kraje, z.s. klientům 

azylových domů, ústavu soc. péče, 

lidem bez domova a to vše v rámci 

Pardubického kraje. 

         -pl- 

 

Ukliďme Česko – Ukliďme České Heřmanice 
 

Naše obec se několikrát zapojila do projektu Ukliďme Česko a všem, 

kteří uklízeli, chci moc poděkovat. V loňském roce se ze známých důvodů akce 

neuskutečnila. 

Letos sice situace nevypadá lépe, ale všichni vidíme, že hlavně kolem 

silnic by bylo třeba úklid zorganizovat. Hlavní úklidový den by byla sobota 27. 

3. 2021 od 9:30 hodin, ale uklízet se dá i jiný den. 

Vládní nařízení asi nebude umožňovat shromažďování dobrovolníků, a 
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tak zřídíme tzv. PYTLOMAT. Pytlomat – místo, kde si dobrovolníci odeberou 

pytle na sběr odpadu a vyzvednou mapku s informací - kde uklízet a kam a kde 

předat plné pytle. 

 V Českých Heřmanicích bude Pytlomat na úřadě městyse, od pondělí 22. 

3. do pátku 26. 3. 2021 v úředních hodinách. 

Španělské přísloví: Bůh odpouští vždy, člověk někdy, příroda nikdy.    

     -mn- 

 

Velké změny u čápů 
 

O tom, že čapí hnízdo, které je bez úprav v těchto místech od roku 1981, 

začíná být svým náklonem na okraji komína a svou hmotností nebezpečné 

hlavně v prostoru chodníku pod hnízdem, kde je poměrně velký pohyb hlavně v 

denní době, se mezi vlastníkem budovy (ZOD Zálší), ornitology a veřejností 

mluvilo už dobré dva roky.  

Na podzim loňského roku zahájil vedoucí lisovny p. Gruz jednání s 

Odborem životního prostředí Pardubického 

kraje o vydání souhlasu k úpravě hnízda. 

Díky volbám a Covidu 19 se některé věci 

zbrzdily, a tak se řada věcí přesunula na 

počátek letošního roku.  

Odbor životního prostředí rekonstrukci 

hnízda nejen že povolil, ale i poskytnul 

částečnou finanční podporu a krásně 

upletený základní koš o průměru 130 cm.  

Proto v pondělí 25. ledna za dozoru 

řady občanů bylo pomocí jeřábu sundáno z 

komína s menšími problémy původní 

hnízdo. To vážilo přibližně 1200 kg, ale 

bohužel nebylo tak kompaktní jako před 

třemi roky v Zálší, a tak nám z úvazků 

„vyjelo“ a sešouplo si to pěkně s žuchnutím 

na střechu, kde způsobilo menší škodu a následně po ní sjelo již rozsypané na 

zem vedle chodníku. Prohlídka komína a krycí desky ukázala, že je bohužel 

třeba opravit i vrchní část komína.  

Původní deska byla změřena a objednaná výroba nové desky. Po dovezení 

základního koše z Pardubic pro něj vyrobila soukromá firma v Noříně z 

nerezového materiálu nosnou konstrukci uzpůsobenou k přichycení na novou 

krycí desku komína. Po dovezení, smontování desky s konstrukcí a košem jsem 

do něho postupně vpletl různé větvičky a klacíky (po vzoru čápů - ha ha ha) a 



 31 

 

 

nakonec vystlal drny a trsy staré trávy. Následně jsme už jenom počkali pár dní, 

až se oteplí, abychom mohli zrealizovat akci č. 2.  

Na středu 24. 2. jsme 

naplánovali, a opět objednali, 

pomoc plošiny a jeřábu. Plán je 

jedna věc a realizace druhá. 

Plošina si hned ráno „postavila 

hlavu“, a že pracovat nebude. 

Naštěstí se majiteli firmy 

podařilo bleskově sehnat 

náhradu ze Svitav, a tak již nic 

nebránilo spuštění celé akce. 

Pomoci jeřábu šla stará deska 

dolů, mezi tím byla sundána 

jedna vrstva uvolněných cihel z 

komína, úprava, nanesení lepidla - a nová deska s novým základem hnízda 

stoupala pozvolna nahoru.  K našemu údivu to celé váží dobrých 900 kg. Tak s 

tímhle už vichřice nehne! No, a už je nové hnízdo opět na komíně usazené a 

může očekávat návrat našich čápů.  

A že to asi nebude opět trvat dlouho, nasvědčují již první obsazená hnízda 

v ČR. Ke dni 24. 2. bylo v ČR již obsazeno alespoň jedním čápem 12 hnízd. 

Letošní primát drží hnízdo v Dobřanech, kde byl celý pár už 15. února. Sice 

jako první přiletěl do Mirošova u Rokycan již 5. února, ale celý pár je zde až od 

22. února.   

Tak, a my budeme netrpělivě očekávat návrat čápů a jejich reakci na tuto 
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změnu. Věříme, že vše proběhne v pohodě a naši letní obyvatelé tuto změnu 

přijmou a tím nepřeruší dlouholetou tradici hnízdění čápů v Českých 

Heřmanicích.   

Všem zúčastněným na této akci se patří vyslovit velké poděkování za 

vynaložené úsilí. 

A kdo že se to všechno na této akci podílel? 

Tak především ZOD Zálší jmenovitě pan Mojmír Gruz - vedoucí lisovny 

v Českých Heřmanicích, Jirka Janoušek - vedoucí TIR a pracovníci RV Tisová, 

dále pak Pardubický kraj - Odbor životního prostředí, Městys České 

Heřmanice, Kubový - jeřáby Choceň, Plošiny Roman Vojta Sloupnice, HAZ 

METAL s.r.o. Nořín, ŽPSV Běstovice a tak trošku i moje maličkost. 

 

Ještě jedna informace: Kdo z Vás máte zájem získat více informací o 

čápech (a nejen o čápech), tak jich celou řadu o ptačí fauně najdete na stránkách 

České společnosti ornitologické: https://www.birdlife.cz/  

                   -jr- 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.birdlife.cz/
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Se společností CETIN se 

nám podařilo v posledních 

letech vyjednat zrychlení 

pevné sítě v místní části 

České Heřmanice. Všude 

tam, kde byla dříve pevná 

linka, je dnes možné 

připojení k internetu 

rychlostí až 250 Mb/s. 

 

VÝHODY pevné sítě: 

• možnost výběru z celé 

řady poskytovatelů 

internetu 

• stabilita připojení i za 

špatného počasí 

• udržení rychlosti a kvality pro desítky připojených zařízení najednou 

• internetová TV s možností zpětného zhlédnutí a nahrávání (= řešení 

přechodu televizního vysílání na DVBT-2) 

• sledování videí online bez sekání a v nejvyšší HD kvalitě 

• možnost změny poskytovatele internetu bez nutnosti měnit síť. 

(jako např. u elektřiny – dráty stejné, dodavatel jiný) 

 

Společnost CETIN neprodává žádné služby. Nabízí tzv. otevřenou síť, kde 

služby prodávají poskytovatelé internetu – operátoři, které dobře znáte, a už 

v současné chvíli od nich třeba využíváte řadu různých služeb včetně 

mobilního volání. Na stránkách www.zrychlujemecesko.cz si můžete ověřit 

dostupnost a získat konkrétní nabídku od Vámi vybraného poskytovatele. 

Vždy se jedná o internet, většinou s IPTV (internetovou televizí s možností 

zpětného zhlédnutí pořadů) a řadou doplňkových služeb a zvýhodněných 

balíčků, např. s mobilním voláním. 

Nevíte-li si rady, zavolejte na infolinku CETIN 238 461 111 (každý všední 

den od 8:00 – 16:00).  

CETIN, to je pevná telekomunikační síť, která je dostupná ve většině 

domácností v České republice. Navazuje na dlouholetou tradici bývalého 

ČESKÉHO TELECOMU a spravuje sítě v jeho původním majetku. Pokud 

již pevnou linku nemáte, nebo jste kabel odstřihli, případně je na sloupu před 

domem, tak nevadí. Přípojku lze kdykoliv obnovit. 

https://zrychlujemecesko.cz/mapa-pokryti/?location=search
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PODNIKÁTE či PLÁNUJETE PODNIKAT?  

Nabízíme pomocnou ruku 
 

Zde jsou nejčastější otázky, které jsou pokládány v souvislosti s Pardubickým 

podnikatelským inkubátorem a jeho službami. Organizace pracuje pro území 

celého Pardubického kraje. Aktivity 

jsou hrazeny z valné části 

Pardubickým krajem a městem 

Pardubice. 
 

Můžete nám krátce představit, co jste za firmu? 

Jsme INKUBÁTOR, ale mimina nejsou naším zájmem. Celý název je 

Pardubický podnikatelský inkubátor, z.s., P-PINK. Sídlíme v Pardubicích a 

naším úkolem je pomáhat podnikatelům v kterékoli fázi jejich podnikání.  
 

To znamená, že nepodnikatelé už nemusí číst dál? 

Čtěte dál všichni. Třeba mezi čtenáři je několik zaměstnanců, které to v 

současné práci nebaví a chtěli by začít podnikat. Zajímavé to může být i pro 

šikovné studenty, kteří již v době studia chtějí začít pracovat „na svém“. 
 

Co tedy nabízíte těm, kteří něco umí, chtěli by to zkusit uplatnit jako 

podnikání, ale neví jak na to? 

Při této otázce mne napadá takový příklad: Nějaká žena dovede péct úžasné 

trubičky, všichni to chválí a ona neví, zda by se tím mohla uživit. A láká ji to. 

Tak podobným lidem nabízíme AKADEMII ZAČÍNAJÍCÍHO PODNIKÁNÍ. 
 

To zní vznešeně, ovšem nevím, zda najde tato žena odvahu se přihlásit. 

Odvahu může najít každý. Covid nám v tomto případě nahrává na smeč. 

Zájemce nemusí ani opustit svůj dům a může se vzdělávat. Jedná se o sérii 

online přednášek od zkušených lektorů z praxe. Pokud nebudou mít zájemci čas 

poslouchat přednášku „na živo“, tak si ji mohou vyslechnout ze záznamu.  
 

Co když jsem váhavý střelec a nechci hned tolik času věnovat školením 

před začátkem podnikání, je i jiná možnost? 

Ano, zájemce o podnikání může u nás v inkubátoru v Domě techniky, kde P-

PINK sídlí, absolvovat pohovor o svém záměru. Dojde tak k odpovědi, zda je 

reálné začít nakládat se svým nápadem. Kontaktovat nás:  info@p-pink.cz  
 

Co nabízíte již zavedeným podnikatelům? 

Pro rok 2021 jsme připravili sérii odborných přednášek, PODNIKÁNÍ od A do 

Z. Přednášky budou probíhat online každé 3. úterý v měsíci napříč rokem 2021 

vždy od 9:00 hodin. Témata například: podnikatelský plán, finance, 

mailto:info@p-pink.cz
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komunikace, právo, marketing offline, pojištění, měkké dovednosti, obchod a 

marketing online. 

Přihlásit se mohou na adresu https://docs.google.com/forms/d/1mtcT-

umNP8ckiHyoVlbtAQAz6LDiIb43oX4wHDfbDc8 a na jejich e-mail zašleme 

informace k probíhajícím akcím (odkaz rovněž 

QR kód.) Odkazy na již proběhlé přednášky 

rovněž zájemcům rádi zašleme. 
 

Máte pro existující podnikatele nějaký 

takzvaný „špíček“? 

Ano, dva programy s názvem OdPINKni se a 

PINKubační program. Oba jsou určeny pro 

intenzivní, komplexní a dlouhodobější 

systematickou práci s konkrétním projektem, 

kde výsledkem je prosperující firma. 
 

Informací je spousta, ale co když potřebuji s někým z P-PINK mluvit, 

zeptat se, než se přihlásím na jakýkoli webinář a podobně. Nebo když 

potřebuji něco jiného kolem podnikání? 

Pokud potřebujete poradit, co je pro vás vhodné a jaká nabídka akcí běží, nebo 

hledáte kontakt na nás, tak sledujte naše stránky p-pink.cz a náš FB P-PINK  

Nabízíme i další služby jako například sdílené kanceláře, virtuální sídlo firmy 

atd. 
 

Nic není zadarmo, kolik korun zájemci o služby P-PINK zaplatí? 

P-PINK je organizace, která pracuje pro území celého kraje. Naše aktivity jsou 

hrazeny z valné části Pardubickým krajem a městem Pardubice. Oba partneři 

směřují k tomu, aby kraj vzkvétal, i co se týče rozvoje podnikatelského 

prostředí. Většina našich služeb je zdarma. Některé služby jsou zpoplatněné, 

ovšem za velmi přívětivé ceny. Inkubátor poskytuje v místě svého sídla 

podnikatelům placené zázemí formou sdílených kanceláří (coworking). Dále 

má k dispozici pro jakoukoli organizaci jednorázový či opakovaný pronájem 

jednací místnosti a konferenční místnosti. Podnikatelským subjektům nabízíme 

také zřízení virtuálního sídla firmy na adrese P-PINK. 
 

Mezi námi jsou i podnikatelé, kteří pomoc nepotřebují, ale rádi by své 

zkušenosti předávali dál, mohou se na vás obrátit? 

Ano, stále hledáme další odborníky, mentory a zkušené podnikatele. Ty pak 

zapojujeme do našich aktivit a mohou tak předávat dál své získané zkušenosti. 

 

 Hana Štěpánová, projektová manažerka pro rozvoj spolupráce se 

vzdělávacími institucemi a obcemi na území Pardubického kraje 

https://docs.google.com/forms/d/1mtcT-umNP8ckiHyoVlbtAQAz6LDiIb43oX4wHDfbDc8
https://docs.google.com/forms/d/1mtcT-umNP8ckiHyoVlbtAQAz6LDiIb43oX4wHDfbDc8
http://www.p-pink.cz/
https://www.facebook.com/PPINKCZ
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